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Hondenproeven Janssen Pharmaceutica  -  Experimenten met Beagles

Op tien jaar tijd zijn de experimenten met honden met meer dan 60% gestegen bij Janssen 
Pharmaceutica. Beagles van 2 jaar oud worden bij Janssen Pharmaceutica veel gebruikt in 
toxicologische proeven. Beagles zijn in trek bij proefdierencentra omdat deze honden niet 
te groot zijn, een hoge pijngrens hebben en zich amper verzetten. In 2018 en 2019 heeft 
Janssen Pharmaceutica 299 honden gebruikt in dierproeven. De honden zijn afkomstig van 
een enorme hondenfokkerij CEDS in Frankrijk. Hiervoor worden jaarlijks 4000 pups gefokt.

1. Hoeveel honden zijn er voor dierproeven gebruikt in 2020 bij Janssen Pharmaceutica? 
Graag opgave per ras.

2. In 2018 en 2019 werden 299 honden gebruikt voor dierproeven. 

Hoeveel van deze honden zijn na de proeven overleden? Graag opgave per ras en per 
jaar.

3. Hoeveel van deze honden zijn ter adoptie aangeboden?

4. De experimenten met honden bij Janssen Pharmaceutica zijn afgelopen jaren met 60% 
gestegen. 

Wat is hiervan de reden?

5. Zal de minister initiatieven nemen om het aantal dierproeven bij Janssen 
Pharmaceutica een halt toe te roepen? Zo ja, welke initiatieven? Zo niet, waarom niet?

6. Welke andere initiatieven zal de minister ter zake nog nemen?



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND

ANTWOORD 
op vraag nr. 814 van 17 juni 2021
van ELS STERCKX

1. In 2020 werd 1098 keer een hond ingezet in een proef (bv. afnemen van een 
bloedstaal, het toedienen van een teststof, …). Het absolute aantal honden dat in 
2020 betrokken was in dierproeven is veel lager, aangezien de meeste dieren 
meerdere keren per jaar ingezet worden voor een proef. 
De rassen worden niet gerapporteerd, maar geweten is dat nagenoeg alle 
proefhonden Beagles zijn.  

2. Dit cijfer is niet correct.
In 2019 werd 795 keer een hond ingezet in een proef en in 2018 werd 1417 keer een 
hond ingezet in een proef. Ook hier ligt het absolute aantal dieren veel lager, 
aangezien dezelfde dieren meerdere keren per jaar ingezet worden. 
Soms is het nodig om een dier na afloop van de dierproef te euthanaseren, 
bijvoorbeeld bij toxiciteitsstudies om in de organen te bestuderen of er afwijkingen 
kunnen gevonden worden.
Het aantal overleden of geëuthanaseerde dieren wordt niet gerapporteerd. 

3. Mijn diensten beschikken niet over die gegevens.

4. Dit cijfer is niet correct, want het houdt geen rekening met de in Europa en 
Vlaanderen gewijzigde regels betreffende de rapportering van dierproeven. 
Tot 2014 werden het aantal dieren gerapporteerd dat voor de 1ste keer dat jaar in 
een dierproef werd ingezet (dus 1 hond in 3 proeven in 2010 = ‘1’ in de statistieken). 
Vanaf 2014 werd meer nauwkeurig het aantal dierproeven gerapporteerd (dus 1 hond 
in 3 proeven in 2020 = ‘3’ in de statistieken).
Die wijziging in proefdierstatistiekopgave werd opgelegd binnen Europa om een beter 
zicht te krijgen op het aantal dierproeven of met andere woorden op ‘elk gebruik van 
een dier’. Waar de vroegere rapporten alleen gedetailleerde informatie over het 
eerste gebruik van een dier gaven, moeten nu alle vormen van gebruik worden 
gerapporteerd - van het eerste gebruik van een dier tot elk volgend gebruik. Dit heeft 
als keerzijde dat er geen zinvolle vergelijking meer mogelijk is met de gerapporteerde 
cijfers van voor 2014.
Sinds 2014, maar vooral de voorbije 5 jaar is er een dalende trend in het aantal 
gerapporteerde proeven op honden: 

2014 1070 2018 1417
2015 1561 2019 795
2016 1315 2020 1098
2017 1605

5. Vandaag kan men nog niet zonder dierproeven bij het ontwikkelen van nieuwe 
geneesmiddelen en therapieën. 
Enerzijds omwille van de wettelijke verplichting. Alle geneesmiddelen op de markt, 
zijn getest met proefdieren. Testen op twee verschillende diersoorten vooraleer 
gebruik in de mens is verplicht. Dierproeven worden o.a. ingezet voor het bepalen 
van de werkbare dosis en de veiligheid (bv. bijwerkingen in kaart brengen). 



Anderzijds om onderzoeksvragen bij het ontwikkelen van geneesmiddelen en 
therapieën op te lossen. Niet alle vragen kunnen door alternatieve modellen 
beantwoord worden. De regelgeving is echter duidelijk, proefdieren kunnen enkel 
ingezet worden bij gebrek aan alternatieven.

6. Ik verwijs naar het antwoord dat ik gaf op de VOU 1942 op 3 maart 2021.


